
PROTOKÓŁ Nr XXXV/2022
 Sesji Rady Gminy Komarówka Podlaska

z dnia 29 grudnia 2022 r. w godzinach 9:00 – 10:59

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych

Obecni radni: 15 radnych wg załączonej listy obecności.

Obecni sołtysi: 8 sołtysów wg załączonej listy obecności.

Ponadto w sesji uczestniczyli: Wójt Gminy Pan Ireneusz Demianiuk, Skarbnik Gminy Pani Mał-
gorzata Patkowska, Sekretarz Gminy Pani Elżbieta Zienkiewicz, mieszkańcy Gminy.

Porządek obrad: 
1. Otwarcie i sprawy organizacyjne,

1) stwierdzenie quorum;
2) przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji;
3) ustalenie porządku obrad.

2. Informacja o pracy w okresie międzysesyjnym:
1) Wójta Gminy,
2) Przewodniczącego Rady Gminy.

3. Podjęcie uchwał w sprawie
1) Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023-2031

    a) przedstawienie opinii RIO o projekcie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2023-
2031.

2) uchwalenia budżetu gminy na rok 2023:
    a) odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem;
    b) odczytanie opinii RIO i komisji stałych Rady Gminy Komarówka Podlaska;
    c) dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich przegłosowanie;
    d) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej.

3)  zmiany  regulaminu  określającego  wysokość  oraz  szczegółowe  warunki  przyznawania
dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy, szczegółowe warunki
obliczania  i  wypłacania  wynagrodzenia  za godziny  ponadwymiarowe  i  godziny  doraźnych
zastępstw oraz wysokość i warunki wypłacania nagród dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach,
których organem prowadzącym jest Gmina Komarówka Podlaska;
4) uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz
Przeciwdziałania Narkomanii na 2023 rok;
5) przyjęcia planu pracy Rady Gminy i stałych komisji Rady Gminy na 2023 rok;
6) zmiany wieloletniej prognozy finansowej;
7) zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok.
4. Wolne wnioski i informacje.
5. Zamknięcie obrad.

Ad. 1.1
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – poinformowała, iż dzisiejsza sesja Rady
Gminy Komarówka Podlaska jest zwołana na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990
roku o samorządzie gminnym. Powitała zebranych. Stwierdziła na podstawie listy obecności, iż
Rada jest władna do podejmowania uchwał, ponieważ na 15 Radnych Rady Gminy Komarówka
Podlaska w sesji uczestniczy 15 Radnych.
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LISTA RADNYCH OBECNYCH NA SESJI

lp nazwisko imię status

1 Bylicki Andrzej obecny

2 Golanko Stanisław Paweł obecny

3 Ilczuk Sławomir obecny

4 Klimiuk Tomasz obecny

5 Krupska Joanna Genowefa obecna

6 Lisiecki Jakub obecny

7 Magier Tadeusz obecny

8 Orłowski Wiesław obecny

9 Sałuch Sebastian obecny

10 Siwiński Janusz obecny

11 Uss vel Wąsowicz Paweł obecny

12 Weremczuk Tomasz obecny

13 Wiszniewski Zbigniew obecny

14 Wodzińska-Furman Edyta obecna

15 Żukowski Błażej obecny

obecni 15

wszyscy 15

procent 100,00 %

Kworum zostało osiągnięte

Ad. 1.2. 
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska poinformowała, że protokół, z ostatniej sesji 
był wyłożony do wglądu. Zapytała, czy ktoś ma uwagi do protokołu. Wzorem poprzednich sesji, 
zaproponowała przyjęcie protokołu bez odczytywania. 

Uwag nie zgłoszono.

głosowanie Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji

jednostka Rada Gminy

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto
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data 29 grudnia 2022 r.

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła

Podsumowanie

status ilość procent status ilość procent

ZA 15 100 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 15 100 %

WSTRZYMAŁO 
SIĘ

0 0 % nieoddanych 
głosów

0 0 %

Wyniki imienne

lp nazwisko imię głos

1 Bylicki Andrzej ZA

2 Golanko Stanisław Paweł ZA

3 Ilczuk Sławomir ZA

4 Klimiuk Tomasz ZA

5 Krupska Joanna Genowefa ZA

6 Lisiecki Jakub ZA

7 Magier Tadeusz ZA

8 Orłowski Wiesław ZA

9 Sałuch Sebastian ZA

10 Siwiński Janusz ZA

11 Uss vel Wąsowicz Paweł ZA

12 Weremczuk Tomasz ZA

13 Wiszniewski Zbigniew ZA

14 Wodzińska-Furman Edyta ZA

15 Żukowski Błażej ZA

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Stwierdzam, że protokół został przyjęty
jednogłośnie.
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Ad 1.3.1
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Przystępujemy do ustalenia porządku
obrad. Wpłynęły dwa wnioski o wprowadzenie do porządku obrad projektów uchwał w sprawie
określenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu rodzicom
przewozu dzieci, młodzieży, uczniów oraz rodziców, oraz w sprawie rozpatrzenia skargi na bez-
czynność Wójta Gminy Komarówka Podlaska w zakresie udostępniania zbiorów zagospodaro-
wania przestrzennego. Proponuję uchwały przyjąć w punkcie 3 podpunkt 8, 9.

głosowanie Wprowadzenie do porządku obrad projektów uchwał w sprawie określenia stawki za 1 km 
przebiegu pojazdu uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, 
młodzieży, uczniów oraz rodziców oraz w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Wójta 
Gminy Komarówka Podlaska w zakresie udostępniania zbiorów zagospodarowania przestrzen-
nego.

jednostka Rada Gminy

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto.

data 29 grudnia 2022 r.

typ głosowanie jawne imienne większość bezwzględna

Podsumowanie

status ilość procent status ilość procent

ZA 15 100 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 15 100 %

WSTRZYMAŁO 
SIĘ

0 0 % nieoddanych 
głosów

0 0 %

Wyniki imienne

lp nazwisko imię głos

1 Bylicki Andrzej ZA

2 Golanko Stanisław Paweł ZA

3 Ilczuk Sławomir ZA

4 Klimiuk Tomasz ZA

5 Krupska Joanna Genowefa ZA

6 Lisiecki Jakub ZA

7 Magier Tadeusz ZA

8 Orłowski Wiesław ZA

9 Sałuch Sebastian ZA
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10 Siwiński Janusz ZA

11 Uss vel Wąsowicz Paweł ZA

12 Weremczuk Tomasz ZA

13 Wiszniewski Zbigniew ZA

14 Wodzińska-Furman Edyta ZA

15 Żukowski Błażej ZA

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska –  Stwierdzam, że uchwały  w sprawie
określenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu rodzicom
przewozu dzieci, młodzieży, uczniów oraz rodziców, oraz w sprawie rozpatrzenia skargi na bez-
czynność Wójta Gminy Komarówka Podlaska w zakresie udostępniania zbiorów zagospodaro-
wania przestrzennego zostały przyjęte jednogłośnie do porządku obrad.

Ad 1.3.2
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Przystępujemy do glosowania nad po-
rządkiem obrad. Czy ktoś z Państwa na uwagi?

Uwag nie zgłoszono.

głosowanie Głosowanie nad przyjęciem porządku obrad.

jednostka Rada Gminy

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto.

data 29 grudnia 2022 r.

typ głosowanie jawne imienne większość bezwzględna

Podsumowanie

status ilość procent status ilość procent

ZA 15 100 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 15 100 %

WSTRZYMAŁO 
SIĘ

0 0 % nieoddanych 
głosów

0 0 %

Wyniki imienne

lp nazwisko imię głos

1 Bylicki Andrzej ZA
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2 Golanko Stanisław Paweł ZA

3 Ilczuk Sławomir ZA

4 Klimiuk Tomasz ZA

5 Krupska Joanna Genowefa ZA

6 Lisiecki Jakub ZA

7 Magier Tadeusz ZA

8 Orłowski Wiesław ZA

9 Sałuch Sebastian ZA

10 Siwiński Janusz ZA

11 Uss vel Wąsowicz Paweł ZA

12 Weremczuk Tomasz ZA

13 Wiszniewski Zbigniew ZA

14 Wodzińska-Furman Edyta ZA

15 Żukowski Błażej ZA

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska –  Stwierdzam, że porządek obrad został
przyjęty jednogłośnie.

Przyjęty porządek obrad: 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie i sprawy organizacyjne,

1) stwierdzenie quorum;
2) przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji;
3) ustalenie porządku obrad.

2. Informacja o pracy w okresie międzysesyjnym:
1) Wójta Gminy,
2) Przewodniczącego Rady Gminy.

3. Podjęcie uchwał w sprawie
1)obniżenia  średniej  ceny  skupu  żyta  przyjmowanej  do  obliczenia  podatku  rolnego
na 2023 rok;
2)określenia  wysokości  stawek  podatku  od  nieruchomości  obowiązujących  na  terenie
gminy Komarówka Podlaska na rok 2023;
3)określenia  wysokości  rocznych  stawek  podatku  od  środków  transportowych
obowiązujących na terenie gminy Komarówka Podlaska;
4)określenia średniej ceny jednostek paliwa w Gminie Komarówka Podlaska;
5)przyjęcia programu współpracy Gminy Komarówka Podlaska z organizacjami
pozarządowymi  i  innymi  podmiotami  prowadzącymi  działalność  pożytku  publicznego
na rok 2023;
6)utworzenia Spółdzielni Socjalnej;
7)zmiany wieloletniej prognozy finansowej;
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8)zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok;
9)  określenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu
rodzicom przewozu dzieci, młodzieży, uczniów oraz rodziców;
10)rozpatrzenia  skargi  na  bezczynność  Wójta  Gminy  Komarówka Podlaska  w zakresie
udostępniania zbiorów zagospodarowania przestrzennego.

4. Wolne wnioski i informacje.
5. Zamknięcie obrad.

Ad. 2. 
Informacja o pracy w okresie międzysesyjnym.

Ad. 2.1
Wójt Gminy – Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, od ostatniej sesji dokonaliśmy wyboru ofer-
ty na odbiór i transport odpadów komunalnych z terenu Gminy Komarówka Podlaska - firma Eco-
globe. Podpiszemy na rok umowę, dzisiaj po sesji. Zakończyły się prace przy modernizacji gmin-
nej oczyszczalni ścieków, teraz już przygotowujemy dokumenty do końcowego odbioru. Zostały
odebrane przydomowe oczyszczalnie ścieków, również zapłaciliśmy za tą inwestycję. Odbył się
przetarg na zakup autobusu do przewozu osób niepełnosprawnych. Były trzy oferty No tutaj każ-
da oferta jest większa niż to, co przewidywaliśmy do zakupienia. Najtańsza 437000 zł, potem
440000 zł i 471000 zł. Tu i tak zakup byłby w następnym roku. Przeanalizujemy sobie, czy jesz-
cze raz ogłaszać to postępowanie to unieważniający, czy już wybrać w sumie tańszą ofertę i za-
bezpieczyć odpowiednie pieniądze. Jak mówiłem na poprzedniej sesji, mamy zgodę Pefronu na
realizację tego zadania w następnym roku. Także jeszcze troszkę tego czasu jest. Prowadzimy
sprzedaż węgla po preferencyjnych cenach mamy dostępny asortyment w trzech rodzajach: gro-
szek, orzech i kostka. Te osoby co się zapisały, zapraszamy do wykupienia węgla i odbioru z Rol-
Kątu w Brązowym Kącie Brałem udział w pracach komisji stałych, przyjmowałem interesantów.
Dziękuję. 

Ad. 2.2
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Ja, bardzo tak krótko dyżury, uczestni-
czyłam w komisjach połączonych, uczestniczyłam w komisji oświatowej, komisji budżetowej, od-
pisywałam uchwały, zaproszenia. Dziękuję. 

Ad. 3.1
Przewodnicząca  Rady  Gminy  Pani  Joanna  Krupska  –  Przechodzimy  do  punktu  podjęcie
uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023-2031.

Skarbnik Gminy - Szanowni Państwo, jeżeli chodzi o uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy
finansowej na rok 2023 konkretnie, chociaż uchwała będzie przyjęta na lata 2023-2031, predstawia
się w następujący sposób. Załącznik wieloletniej prognozy finansowej dostosowano do projektu
uchwały budżetowej na rok 2023. Wynik budżetu gminy to deficyt w wysokości 3 248 157 zł, któ-
ry zostanie pokryty wolnymi środkami, o których mowa w artykule 217 ustawy o finansach pu-
blicznych jest kwota 2 698 157 zł, są to środki, które wpłynęły do nas w tym roku, z racji podwyż-
szonych dochodów na podatek od osób fizycznych. Wpłynęła do nas kwota w roku 2022 - 2 888
000 zł  i możemy właśnie tymi środkami pokryć deficytu budżetu na rok 2023 oraz jeszcze 550
000 zł, pozostała kwota deficytu, zostanie pokrywa niewykorzystanymi środkami pieniężnymi na
rachunku bieżącym budżetu wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowa-
nych związanych ze  szczególnymi zasadami  wykonywania  budżetu  określonymi  w odrębnych
ustawach. Są to środki, które pochodzą z RFIL-u i one też jeszcze są niewykorzystane, wpłynęły w
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roku 20-tym i tak stopniowo po prostu sukcesywnie wprowadzamy je do budżetu i w tym momen-
cie zostało nam jeszcze 550 000 zł. W pozycji 7.2 w wieloletniej prognozie finansowej występuje
różnica między dochodami bieżącymi a wydatkami bieżącymi, czyli po prostu mamy niższe do-
chody bieżące niż wydatki bieżące. Wynosi ona 375 000 zł i jest taka możliwość uchwalenia w
tym roku, w ten sposób budżetu i zostanie ona pokryta przychodami, czyli tymi wolnymi środka-
mi, które wpłynęły do nas w roku 2022 oraz środkami z Unii Europejskiej, bo realizujemy jeszcze
projekt Moda na Seniora. Ta różnica zostanie właśnie w ten sposób pokrywka. Zadłużenie Gminy
będzie wynosiło na koniec roku 22 – 5 194 271 zł. Natomiast po spłacie rat w roku 23 wyniesie
ono 4 572 699 zł. W roku 23 będą następujące rozchody w budżecie, 621 572 zł to spłata rat kredy-
tów wszystkich, pożyczka dla Stowarzyszenia Nadzieja i Przyszłość na realizację projektu ze środ-
ków Unii Europejskiej 197 309 zł, oraz pożyczka dla Spółdzielni Socjalnej w Komarówce Podla-
skiej 100 000 zł. W wieloletniej prognozie finansowej zabezpieczono środki na spłatę zadłużenia,
wynikające z wcześniej zawartych umów kredytowych. Jeżeli chodzi o wydatki majątkowe, czyli
inwestycyjne, będą one wynosiły kwotę 20 134 736 zł, w tym będzie dotacja dla Powiatu na drogi
powiatowe 1 000 000 zł. Wydatki na wynagrodzenia zostały zabezpieczone w wysokości 10 000
271 zł i są wyższe od roku 2022 z powodu podwyżek ustawowych, podwyższenia najniższego wy-
nagrodzenia oraz zaplanowanych odpraw emerytalnych i nagród jubileuszowych w jednostkach
budżetowych. Jeżeli chodzi o przedsięwzięcia, o załącznik ten numer 2 do wieloletniej prognozy
finansowej to będziemy realizować następujące przedsięwzięcia;
Z udziałem środków europejskich: 
1. Budowa sieci wodociągowej Wiski Kolonia, Wólka Komarowska, Komarówka Podlaska i prze-
budowa przepompowni i stacji uzdatniania wody. Jest to, na razie, w trakcie składania wniosku o
dofinansowanie, więc jest to wprowadzone na razie w postaci takiego jakby planowanie i realizacja
tego zakładamy, że będzie 2022-2024 
2. Modernizacja oczyszczalni ścieków to jest również jakby ten sam wniosek, którym jest złożony
do finansowania do instytucji dotującej, także nie wiadomo, czy on będzie na pewno realizowany,
ale mamy go w budżecie 2022-2023. Tutaj zabezpieczamy środki.
3.  Modernizację oczyszczalni  ścieków w Komarówce Podlaskiej  realizacja tego zadania 2020-
2023 to jest w trakcie realizowania, już mamy tylko do zapłaty faktury, które będą w styczniu 2023
roku, jest to kwota 807 423 zł na rok 23 zabezpieczona.
Kolejne inwestycje bez udziału środków europejskich to będą zadania z Polskiego Ładu:
4. Przebudowa dróg gminnych w ramach Polskiego Ładu Kolembrody, Walinna, Woroniec, Brzo-
zowy Kąt, Wólka Komarowska, Żelizna, Przegaliny Duże, Komarówka Podlaska realizacja w la-
tach 2022/2023 łączne nakłady 8 004 439 zł to są drogi gminne. A będą jeszcze w ramach tego
Polskiego Ładu również drogi wewnętrzne ul. Polna, ul Glinki i ul. Benia w Komarówce Podla-
skiej. Limit łączny 1 517 001 zł i realizacja 2022/2023 i tutaj jeszcze jest przetargami na te inwe-
stycje
5. Budowa sieci wodociągowej w miejscowościach Przegaliny Duże, Przegaliny Małe, Brzeziny,
Kolembrody i Żelizna również w ramach Polskiego Ładu i to jesteśmy po przetargu, łączne nakła-
dy na te inwestycję 9 933 878 zł realizacja 2021/2024.
6. Kolejne zadanie ze środków własnych. Budowa przyłączy wodociągowych w miejscowościach
Przegaliny Duże, Przegaliny Małe i Brzeziny, łączne nakłady 440 000 zł, realizacja w latach 2022
2023 i to jest w trakcie realizacji, w przyszłym roku 2023 otrzymamy ostateczną fakturę.
7. Przedsięwzięcia w zakresie wydatków bieżących z udziałem środków europejskich to dalsza re-
alizacja projektu Moda na Seniora, Cyfrowa Gmina, otrzymaliśmy grant na informatyzacji Urzędu
Gminy i dalsza realizacja będzie w 2023 roku, tutaj zabezpieczamy środki 72 170 zł na 2023 rok,
realizacja 2022/2023.
8. Przedsięwzięcia w zakresie wydatków bieżących bez udziału środków europejskich, czyli Plan
zagospodarowania  przestrzennego,  umowę  mamy  już  podpisaną,  jest  to  zadanie
realizowane w latach 2021-2024 na rok 2023 zabezpieczamy 66 000 zł.
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9.  Opracowanie  Gminnego  programu  rewitalizacji  dla  gminy  Komarówka  Podlaska  realizacja
2022/2023 łączne nakłady 36 900 zł już mamy fakturę w 2022 roku zapłaconą i w 2023 będzie
kwota 18 450 zł.
Jeżeli chodzi o wykonanie wydatków i dochodów budżetu po stronie dochodów 2022 to nie będą
w całości wykonane dochody majątkowe w zakresie inwestycji Budowa sieci wodociągowych w
Przegalinach Dużych i Brzezinach, budowa przydomowych oczyszczalni ścieków oraz środki z
Unii na modernizację oczyszczalni ścieków w Komarówce, bo te wszystkie środki wpłynął do nas
w roku 2023. Wpłaty mieszkańców na wykonanie przyłączy wodociągowych planowane na 2022
rok nie wpłynął również do wysokości planu, tylko będą dochodami 2023 roku, bo to były wpłaty,
które były zaplanowane w roku 2022 na przyłącza do tego wodociągu z Polskiego Ładu. W zakre-
sie wydatków majątkowych w 20 22 roku jeszcze nie zrealizujemy Modernizacji oczyszczalni ście-
ków w Komarówce, tylko będzie to w 2023 roku, instalacja fotowoltaiczna na oczyszczalni, bo bę-
dzie w projekcie unijnym, na który składamy wniosek oraz inwestycje, przy udziale środków z
Polskiego Ładu, czyli wodociąg i drogi. To wszystko, jeżeli chodzi o wieloletnią prognozę finanso-
wą. 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Czy mają Państwo pytania ?

Pytań nie zgłoszono.

Skarbnik Gminy przedstawiła uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w
Lublinie z dnia 24 listopada 2022 roku w sprawie wieloletniej prognozy finansowej przedstawionej
przez Gminę Komarówka Podlaska na lata 2023-2031.  
Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej stanowią załączniki do protokołu.

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Proszę o opinie Komisji Połączonych.

Przewodniczący Komisji Pan Wiesław Orłowski – Opinia Komisji jest pozytywna.

Skarbnik Gminy – odczytała projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na
lata 2023-2031.

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023-2031.

jednostka Rada Gminy

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

data 29 grudnia 2022 r.

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła

Podsumowanie

status ilość procent status ilość procent

ZA 15 100 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 15 100 %

WSTRZYMAŁO 0 0 % nieoddanych 0 0 %
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SIĘ głosów

Wyniki imienne

lp nazwisko imię głos

1 Bylicki Andrzej ZA

2 Golanko Stanisław Paweł ZA

3 Ilczuk Sławomir ZA

4 Klimiuk Tomasz ZA

5 Krupska Joanna Genowefa ZA

6 Lisiecki Jakub ZA

7 Magier Tadeusz ZA

8 Orłowski Wiesław ZA

9 Sałuch Sebastian ZA

10 Siwiński Janusz ZA

11 Uss vel Wąsowicz Paweł ZA

12 Weremczuk Tomasz ZA

13 Wiszniewski Zbigniew ZA

14 Wodzińska-Furman Edyta ZA

15 Żukowski Błażej ZA

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Stwierdzam, że uchwała w sprawie Wie-
loletniej Prognozy Finansowej na lata 2023-2031 została przyjęta jednogłośnie.
Uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 3.2
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Przechodzimy do punktu uchwalenia bu-
dżetu gminy na rok 2023. 

Wójt Gminy – Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. Tak jak Pani Przewod-
nicząca powiedziała, cały projekt budżetu był omawiany przez połączone komisje, stałe naszej
Rady Gminy, ale może jeszcze tylko w ogólnym zarysie powiem wobec sołtysów wobec miesz-
kańców, którzy nas słuchają, jakie są założenia tego planu finansowego na rok 2023. Tak jak już
Pani Skarbnik powiedziała o wieloletniej prognozie, to się pokrywa. Dochody mamy planowane
na kwotę 35 563 000 zł, wydatki 38 811 000 zł, w tym rekordowa kwota przeznaczona na wydatki
majątkowe, bo to jest przeszło 20 000 000 zł, w tym 1 000 000 zł do Powiatu to daje nam na zada-
nia własne przeszło 19 000 000 zł. To są zadania inwestycyjne, potem też do nich się odniosę. De-
ficyt 3 248 000 zł, tak jak Pani Skarbnik też powiedziała, będzie pokryty z tych środków, które w
tym roku nam wpłynęły z RFIL ludzi Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych, który nam
jeszcze został, a wcześniej był Gminie przyznany. Wydatki mamy zaplanowane, oprócz tych wy-
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datków inwestycyjnych, o których potem powiem, na utrzymanie naszych Jednostek na zadania
nasze i na podstawie porozumień i zadania własne. Takim najważniejszym chyba pod kątem wy-
datków oprócz inwestycji zadaniem to jest oświata gminy. Na to zadanie przeznaczamy kwotę 9
176 000 zł, ale tutaj mówię o całości zadania. Jest Szkoła Podstawowa, Liceum, Przedszkole i do-
wozy uczniów, to się zamyka taką kwotą. Szkoła Podstawowa 4 500 0000 zł, Liceum Ogólno-
kształcące 2 114 000 zł przy subwencji 904 000 zł. Łatwo wynika, że znowu przeszło 1 100 000
zł planujemy dołożyć do szkoły ponadpodstawowej, do naszego Liceum i Zasadniczej Szkoły Za-
wodowej. Przedszkole Samorządowe 953 000 zł, Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej 1 293 000
zł, Gminne Centrum Kultury 400 000 zł, taka dotacja Biblioteka Publiczna 118 000 zł, dotacja do
Powiatu na utrzymanie Warsztatu Terapii Zajęciowej 74 900 zł, na Urząd Gminy 2 400 000 zł,
Rada Gminy 144 000 zł. Mamy zabezpieczone środki na utrzymanie 10 Jednostek Straży Pożar-
nych 366 000 złotych, na remonty dróg 200 000 zł, to jest i zakup kruszyw różnego rodzaju i rów-
niarka drogi oczywiście remontowanych według potrzeb. Planujemy, tak jak Pani Skarbnik mówi-
ła, udzielić pożyczki. Jedna pożyczka to tej nowo powstającej Spółdzielni Socjalnej, zanim spły-
nął do tej spółdzielni dochody, żeby Spółdzielnia mogła funkcjonować, planujemy pożyczyć 100
000 zł. Stowarzyszenie Nadzieja i Przyszłość 197 000 zł na realizację projektu rewitalizacji cen-
trum Komarówki w okolicy tego pomnika. To jest z Lokalnej Grupy Działania Zapiecek na Sto-
warzyszenie.  Zrealizują  projekt,  dostaną pieniądze i  oddadzą do Gminy pieniądze.  Planujemy
spłacić kredyt wynikający z zawartych umów 621 000 zł. No i kolejny rok już mamy plan nie za-
ciągać nowych zobowiązań kredytowych, Mam nadzieję, że to się uda zrobić, że będziemy scho-
dzić z tego kredytu. Gdybyśmy spłacili to, co powiedziałem, to na koniec 2023 roku 4,5 miliona
kredytu byłoby jeszcze do spłaty.  Dwie rezerwy, ogólna 140 000 zł i na zarządzanie kryzysowe
55 000 zł. Sporo dotacji planujemy udzielić, bo dotacje mamy na funkcjonowanie Szkoły w Wa-
linnie, Szkoły w Brzozowym Kącie, bo tam też harcerze prowadzą tę szkołę w trybie niestacjonar-
nym, ale dotacja w wysokości 80% im przysługuje, więc to jest zaplanowane w budżecie. Dotacja
na świetlicę socjoterapeutyczną, na zadania związane z narkomanią i z alkoholizmem. Na piłkar-
ski Klub Sportowy AZ Bud Komarówka Podlaska planujemy dać 40 000 zł. Do powiatu radzyń-
skiego 74 000 zł na Warsztat Terapii i 1 000 000 zł na wspólne zadania drogowe. To jest spora
kwota, tutaj w ubiegłym roku nie wyszły nam wspólne zadania 50/50. Mam nadzieję, że w tym
roku wyjdą. Tych dróg jest sporo do zrealizowania. W takich priorytetach, jak by ustalić, będzie-
my na pewno jeszcze rozmawiać, ale tak jak rozmawiamy i w moim założeniu to jest Derewiczna,
ulica Wiskowska w Komarówce Podlaskiej i Przegaliny Duże. Ale, czy na wszystkie starczy tych
pieniędzy? To będzie oczywiście wynikało z ogłoszonych przetargów. Dalej mamy dotacje na
Gminne Centrum Kultury i Bibliotekę Publiczną to daje przeszło 2 000 000 zł udzielonych dotacji
z budżetu. To jest dość pokaźna kwota. Inwestycje, tutaj Pani Skarbnik już w większości powie-
działa. Kwota rekordowa 19 000 000 złotych przeznaczonych na zadanie inwestycyjne. Na nie-
które już mamy podpisane umowy, na niektóre jesteśmy jeszcze przed przetargiem, na niektóre
jeszcze przed oceną wniosków, a więc ten obszar na pewno będzie podlegał jeszcze zmianom. To
będzie wynikało, tak jak powiedziałem, z zawieranych umów, ogłaszanych przetargów. Takim
bardzo ważnym zadaniem przedprzetargowym jest Modernizacja dróg gminnych w ramach dru-
giej edycji Polskiego Ładu. Jest to duże zadanie, już możemy ogłaszać przetarg, bo już przyszło,
wczoraj czy przedwczoraj, od Ministerstwa pismo zwalniające nas z budowy kanału technologicz-
nego, więc możemy ogłaszać postępowanie i będzie dużo zależało od tego, za ile ta inwestycja
pójdzie. Wodociąg z Polskiego Ładu jest już umowa podpisana, w trakcie realizacji, rozetapowa-
ne na 2 lata. Chcielibyśmy, żeby w pierwszej kolejności były zrobione w Żeliźnie i Kolembro-
dach. Chociaż wykonawca i tak twierdzi, że robi etapami dokumentację, tu gdzie ma zgody wła-
ścicieli gruntów, wtedy zgłoszenie robi i będzie to wykonywał, ale takie są założenia. Żelizna to
jest bardzo słaba jakość wody. Kolembrody to generalnie chodzi o zabezpieczenie Sanktuarium
bo tam cały czas, że tak powiem, nie mamy zabezpieczenia przeciwpożarowego. Strażacy piszą
mandaty na Parafię i to jest taka niekomfortowa sytuacja. Ten wniosek na rozbudowę sieci i na
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modernizację oczyszczalni i stacji uzdatniania wody z PROW-u, on na chwilę obecną jest na li-
ście rezerwowej, bardzo te granicy, która spowoduje, że te pieniądze mogą być przyznane. Jeżeli
będą przyznane, to będziemy oczywiście ogłaszać postępowanie i to realizować. Jeżeli nie, no to
wtedy to zdejmiemy z planu wydatków i z planu dochodu. Też budżecie mamy te pieniądze wpro-
wadzone na sprzedaż węgla, bo w następnym roku również mamy jeszcze do sprzedaży węgiel.
To też jest zabezpieczone, z tych spraw ważnych. 150 000 zł zabezpieczyliśmy na remonty na-
szych budynków komunalnych, remiz, świetlic wiejskich. Może nie za duża kwota, ale na pewno
będziemy najpotrzebniejsze remonty robić. Zakup tego autobusu, o którym mówiłem, dla osób
niepełnosprawnych też moim zdaniem trzeba zrealizować. Tę dotację, którą rozliczyć mamy z Pe-
fron-u i wykorzystać. Mniejsze zadanie budowa podjazdu dla niepełnosprawnych też pieniądze
otrzymaliśmy, tutaj przy Urzędzie Gminy, bo nie mamy dostosowanego Urzędu jako dostępny dla
osób z niepełnosprawnością. I ta informatyzacja, o której też już była mowa. To są takie najważ-
niejsze zadania, które są ujęte i wydatki, które są ujęte. Budżet jest, myślę, realnych po stronie do-
chodów i po stronie wydatków. Wiadomo jest to plan i może podlegać zmianie. Na pewno takie
zmiany będą. Będziemy reagować na te wszystkie rzeczy, które wokół nas się dzieją. Prosiłbym
ewentualnie o pytania, dyskusję. 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Czy mają Państwo pytania? 

Mieszkanka  Gminy  Pani  Izabela  Szymanek  – Chciałbym  zapytać,  jakie  są  inwestycje  w
zdrowie. Na przykład gabinet rehabilitacji, który mamy w naszej Gminie, to nie są to najwyższe
standardy zdrowotne i socjalne i godności człowieka. Tak bym nawet powiedziała. 

Radny Pan Andrzej Bylicki – Jaka jest wizja naszego Liceum? No bo po prostu 1 100 000 zł a
ile przeznaczamy w tym roku, a w tym roku nie ma pierwszej klasy, to na drugi rok jak nie będzie
następnej, to trzeba coś z tym zrobić. Bo po prostu, 1 100 000 zł, to oglądając budżet, to jest jeden
z poważnych wydatku, który nie rodzi żadnej przyszłości. Bo o ile w tym roku nie było żadnego
ucznia, to wątpię, że na drugi rok będą dwie czy trzy osoby o ile będą. A z tego, że jednak jednej
klasy nie ma, też nie ma żadnych oszczędności w stosunku do tego, jak gdyby było. 

Wójt Gminy –  Postaram się coś powiedzieć. Odnośnie zdrowia to my mamy na profilaktykę
przewidziane środki  w zakresie  i  narkomanii  i  alkoholizmu,  to  tutaj  są  zabezpieczone środki.
Natomiast czy podstawowa opieka zdrowotna, czy rehabilitacja to my wydzierżawiamy budynek i
to  już  osoby  prowadzące,  de  facto,  z  pozyskanych  z  Funduszu  środków  powinny  robić
odpowiednie remonty. Na rehabilitację z tego, co pamiętam, to i tak przekazywaliśmy środki na
dostosowanie tej części.  Oczywiście tam jet mała powierzchnia, ja się z tym zgadzam, bo też raz
miałem okazję korzystać z rehabilitacji i tam faktycznie jest i tłok i kilka osób naraz bierze udział
w tych zabiegach rehabilitacyjnych.  Ale  jeżeli  Pani  prowadząca,  Pani  Agnieszko się  zwraca,
nawet w jakiś drobnych sprawach, to my tam pomagamy. Czy przerobienie prądu ostatnio było, to
elektryk  pojechał  i  to  wykonał.  Oni  się  już  chyba  dogadują  tak  wewnętrznie  między  panem
doktorem a panią prowadzącym rehabilitację na temat i pomieszczeń, jakie kto użytkuje, więc
tutaj  to  tak  bezpośrednio  w  tym  nie  uczestniczymy  jako  gmina.  My  wydzierżawimy,
udostępniamy obiekt. Tak to wygląda. 
Liceum Ogólnokształcące to jest  oczywiście,  że poważna pozycja w wydatkach naszej gminy
przeszło 1 000 000 zł. To jest bardzo dużo, ponad subwencje. Teraz pierwsza klasa nie nazbierała
się. Zobaczymy, jak będzie w roku następnym. Nabór planujemy ogłosić do pierwszej klasy i
szkoły branżowej pierwszego stopnia i Ogólnokształcącego. Czy będą uczniowie? Tego nie wiem.
Jeżeli nie będzie uczniów, to będzie wygaszanie tej szkoły. Tak trzeba to sobie powiedzieć, że
będzie nauka kontynuowana do ukończenia ostatniej klasy, która jest i wtedy ta szkoła zostanie
wygaszona.  Oczywiście  to  rodzi  duże  wydatki,  z  tego  zdajemy sobie  sprawę.  Ale  w  chwili
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obecnej podejmować jakąś decyzję czy o próbie likwidacji? Może to jeszcze jest przedwczesne.
Spróbujmy jeszcze ogłosić nabór. Z tego, co wiem i pani dyrektor i nauczyciele chodzą do szkoły
podstawowej,  zachęcają,  promują liceum, żeby więcej  uczniów naszych miejscowych szło do
komarowskiego  liceum.  Spróbujmy.  Ta  kwota  oczywiście,  że  jest  bardzo duża,  mniejsza  nie
będzie, bo no wiemy, że rosną koszty ogrzewania, wynagrodzenia, energia. To wszystko rośnie, a
uczniów  nam  nie  przybywa,  wręcz  ubywa.  Jak  rozmawialiśmy  na  komisji,  ze  związkami
zawodowymi nauczycielskimi, bo też trzeba myśleć, że w przypadku wygaszenia tej szkoły, żeby
w  maksymalnym  stopniu  zabezpieczyć  etaty  nauczycieli.  Jak  ze  szkoły  podstawowej  będą
nauczyciele odchodzić na emeryturę, żeby w to miejsce wprowadzać nauczycieli pracujących w
Liceum.  Nie  każdego  się  da  wprowadzić,  chodzi  o  kwalifikację,  ale  żeby  też  nie  zostały
pozbawione pracy po iluś latach pracy. To jest  też ważne tak społecznie.  I  przeznaczenie dla
budynku potem to już kolejna sprawa. Jak taka szkoła ewentualnie przestałaby istnieć, to mamy
tam jeszcze przedszkole też w tym budynku,  a cały ten budynek zostałby pusty,  więc to tak
ciągnie takie od razu jedną za drugą decyzję, co dalej. Na pewno trzeba o tym rozmawiać, trzeba
dyskutować. Ale też trzeba zachęcać maksymalnie naszych uczniów żeby szli do tej szkoły. Nie
jest  naszym celem likwidowanie  tej  szkoły.  Tyle  już  lat,  od  2006,  Gmina  prowadzi  Liceum
Ogólnokształcące.  Jest  to  bardzo  duży wysiłek,  o  tym mówię  dość  często,  i  organizacyjny i
finansowych, kosztem innych rzeczy. Kosztem inwestycji, kosztem spłaty kredytów. Spróbujmy
jeszcze  może  wszyscy  jakoś  tak  rozmawiać  i  przekonywać  naszych  uczniów,  albo  nie  tylko
naszych tylko z okolic też. Rosssosz, Radcze, Rudno, Osowa, żeby tutaj do nas zaglądali. Na
pewno dojdziemy dobre wykształcenie,  na pewno dajemy dobrą zdawalność matur,  na pewno
dajemy szkołę bez jakieś przemocy, narkotyków, tej całej patologii,  która gdzieś tam może w
innych, większych placówka się pojawia. Zachęcajmy, próbujemy, może akurat.

Radny Pan Andrzej Bylicki  – Można zachęcać tylko,  że ci,  co są za Liceum, swoje dzieci
wysyłają poza Komarówkę i to jest takie trochę. Tutaj jaka sytuacja, takie popieranie. Jak Liceum
to  niech  będzie.  A jak  dzieci  moje  no  to  niech  idą  gdzieś  dalej.   A 1  100 000 to  ileś  tam
inwestycji. A czy jest oszczędność, jakakolwiek, w tym, że pierwszej klasy nie ma? No bo to już
jest 3 roczniki, a nie 4.

Wójt  Gminy –  Na  całości  nie  ma  oszczędności,  bo  te  godziny  uzupełniane  są  w  Szkole
Podstawowej.  Dla tych nauczycieli,  którym zabrakło godzin w Liceum, uzupełniają w Szkole
Podstawowej, czyli de facto ta liczba godzin jest taka sam, ona się pokrywa tylko, że nie są w
Liceum tylko w Szkole Podstawowej, bo wszyscy mają etaty. Zabezpieczyliśmy dla wszystkich
nauczycieli  etaty,  dla wszystkich pracowników kuchni,  pań sprzątających i  tak dalej,  więc to
wszystko jest. Oszczędności nie ma.

Radny Pan Andrzej  Bylicki  – Panie  Wójcie,  jesteśmy dumni  z  tego,  że  etatów nie  ubywa,
utrzymaliśmy je. Tylko nie wiem, skąd dokładamy? Albo inwestycje, albo dotacja.

Wójt Gminy – No tak zgadza się, bo to się nie bierze znikąd. Już w tym roku, wejdę w słowo, już
powinny ewentualnie  być  oszczędności,  gdyby nie  było  pierwszej  klasy,  czy  tej  drugiej.  No
wiadomo, drugiej nie będzie. Bo już damy wypowiedzenia zmieniające do końca maja. W tym
roku przecież nie daliśmy takich wypowiedzeń, bo było cały czas nadzieja, że pierwsza klasa
będzie, więc trzeba było zapewnić te etaty, więc tu się nic nie zmieniło, czy ta klasa jest czy jej
nie ma. 

Radny Pan Andrzej Bylicki – I teraz przyszły rok, do maja nie podejmiemy decyzji, czyli będą
dwa roczniki.
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Wójt  Gminy – moim  zdaniem,  już  teraz  w  maju,  trzeba  dać  nauczycielom  z  Liceum
wypowiedzenia zmieniające. Planować tak jakby nie było jednej i drugiej klasy. Jeżeli będzie ta
pierwsza klasa, to wtedy się dołoży godzin. Po prostu nie nie ma innego wyjścia. 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Czy mają Państwo pytania? 

Innych pytań nie zgłoszono.

Skarbnik Gminy – przedstawiła uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej
w Lublinie z dnia 24 listopada 2022 r. w sprawie zaopiniowania przedłożonego przez Wójta Gmi-
ny Komarówka Podlaska projektu uchwały budżetowej na 2023 rok.
Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej stanowią załączniki do protokołu.

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Proszę o opinie Komisji Połączonych.
.
Przewodniczący Komisji Pan Wiesław Orłowski – Opinia Komisji jest pozytywna.

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Proszę o odczytanie projektu uchwały
budżetowej wraz z uzasadnieniem.

Skarbnik Gminy – Odczytała projekt uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem.

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2023.

jednostka Rada Gminy

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

data 29 grudnia 2022 r.

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła

Podsumowanie

status ilość procent status ilość procent

ZA 15 100 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 15 100 %

WSTRZYMAŁO 
SIĘ

0 0 % nieoddanych 
głosów

0 0 %

Wyniki imienne

lp nazwisko imię głos

1 Bylicki Andrzej ZA

2 Golanko Stanisław Paweł ZA
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3 Ilczuk Sławomir ZA

4 Klimiuk Tomasz ZA

5 Krupska Joanna Genowefa ZA

6 Lisiecki Jakub ZA

7 Magier Tadeusz ZA

8 Orłowski Wiesław ZA

9 Sałuch Sebastian ZA

10 Siwiński Janusz ZA

11 Uss vel Wąsowicz Paweł ZA

12 Weremczuk Tomasz ZA

13 Wiszniewski Zbigniew ZA

14 Wodzińska-Furman Edyta ZA

15 Żukowski Błażej ZA

Przewodnicząca Rady Gminy Pani  Joanna Krupska –  Stwierdzam,  że  uchwała  w sprawie
uchwalenia budżetu gminy na rok 2023 została przyjęta jednogłośnie.
Uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 3.3
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska –  przechodzimy do  punktu następnego
podjęcie uchwały w sprawie  zmiany regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe wa-
runki przyznawania dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy,
szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i go-
dziny doraźnych zastępstw oraz wysokość i warunki wypłacania nagród dla nauczycieli zatrud-
nionych w szkołach, których organem prowadzącym jest Gmina Komarówka Podlaska.

Wójt Gminy –  Pani  Przewodnicząca,  Wysoka Rado w tym regulaminie chcemy wprowadzić
ustalenie wysokości zapłaty za funkcję opiekuna stażu. Jest też nowa instytucja mentor, teraz to
weszło w życie. To jest podobnie jak opiekun stażu. Opiekun stażu jest w okresie przejściowym,
potem już będzie  tylko mentor.  Uzgodniliśmy ze  Związkiem Nauczycielstwa Polskiego,  przy
obecności dyrektorów, taką kwotę w jednym i drugim przypadku 130 zł miesięcznie, żeby taki
dodatek przysługiwał dla tych nauczycieli, którzy pełnią funkcję opiekuna stażu i mentora. Myślę,
że to trzeba przyjąć, bo tego nie było. To obowiązuje z mocą wsteczną od 1 września, bo taka
ustawa już od 1 września obowiązywała. My tego mentora nie mieliśmy ustalonego. Związki Za-
wodowe, aż tak powiem, delikatnie zwrócił uwagę, że tego nie mamy. Zareagowaliśmy i  teraz na
tej Sesji to wprowadzamy.

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – A te inne dodatki zostają na tym pozio-
mie jak w ubiegłym roku?

Wójt Gminy – Te wszystkie inne, tak. Zostają. Dodatek motywacyjny to dalej mamy 5% wyna-
grodzenia i w ramach 5% dyrektor przyznaje dodatek motywacyjny. Tu się nic nie zmienia. Tylko
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dołączamy opiekun stażu i mentor. 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Dostali Państwo poprawioną uchwałe,
gdyż w pierwotnej wersji była tam tylko jedna z funkcji opiekuna stażu łamane na mentora, ale
musi  być to  rozbite  na  dwa osobne punkty.  Ale  nic  się  nie  zmienia,  kwota  sie  nie  zmienia.
Funkcja opiekuna stażu to funkcja przejściowa.

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Czy mają Państwo pytania?

Pytań nie zgłoszono.

Sekretarz  Gminy –  odczytała  projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  regulaminu  określającego
wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego,
funkcyjnego,  za warunki  pracy,  szczegółowe  warunki  obliczania  i  wypłacania  wynagrodzenia
za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz wysokość i warunki wypłacania
nagród dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach, których organem prowadzącym jest Gmina Ko-
marówka Podlaska.

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Proszę o opinie Komisji Oświatowej.

Przewodnicząca Komisji  Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Społecznych Pani Edyta Wo-
dzińska-Furman – Opinia Komisji jest pozytywna.

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie zmiany regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe
warunki przyznawania dodatków: za wysługę lat,  motywacyjnego,  funkcyjnego,  za warunki
pracy,  szczegółowe  warunki  obliczania  i  wypłacania  wynagrodzenia  za godziny
ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz wysokość i warunki wypłacania nagród
dla  nauczycieli  zatrudnionych  w  szkołach,  których  organem  prowadzącym  jest  Gmina
Komarówka Podlaska.

jednostka Rada Gminy

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

data 29 grudnia 2022 r.

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła

Podsumowanie

status ilość procent status ilość procent

ZA 15 100 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 15 100 %

WSTRZYMAŁO 
SIĘ

0 0 % nieoddanych 
głosów

0 0 %

Wyniki imienne

lp nazwisko imię głos
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1 Bylicki Andrzej ZA

2 Golanko Stanisław Paweł ZA

3 Ilczuk Sławomir ZA

4 Klimiuk Tomasz ZA

5 Krupska Joanna Genowefa ZA

6 Lisiecki Jakub ZA

7 Magier Tadeusz ZA

8 Orłowski Wiesław ZA

9 Sałuch Sebastian ZA

10 Siwiński Janusz ZA

11 Uss vel Wąsowicz Paweł ZA

12 Weremczuk Tomasz ZA

13 Wiszniewski Zbigniew ZA

14 Wodzińska-Furman Edyta ZA

15 Żukowski Błażej ZA

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Stwierdzam, że uchwała w sprawie zmi-
any regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania dodatków: za
wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy, szczegółowe warunki obliczania i
wypłacania  wynagrodzenia  za godziny  ponadwymiarowe  i  godziny  doraźnych  zastępstw  oraz
wysokość i warunki  wypłacania nagród dla  nauczycieli  zatrudnionych w szkołach, których or-
ganem prowadzącym jest Gmina Komarówka Podlaska została przyjęta jednogłośnie.
Uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 3.4
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska –  przechodzimy do  punktu następnego
podjęcie  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2023 rok. Tak jak co roku przyj-
mujemy ten regulamin. Jest on kontynuacją zadań prowadzonych w latach ubiegłych. Podstawą
działań dla Gminy Komarówka Podlaska w zakresie rozwiązywania problemów alkoholowych i
narkomanii stanowi  Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych
oraz Przeciwdziałania Narkomanii. W zasadzie składa się, dostali państwo informację, to są cele
programu, diagnoza programów i obszary w jakich działa ten program. Gminny Program Profilak-
tyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii został posz-
erzony o przeciwdziałanie uzależnieniom behawiorystycznym. Jest to zgodne z ustawą z dnia17
grudnia 2021 roku. Uzależnienie behawioralne, czyli inaczej uzależnienie od zachowań to wszys-
tkie nałogi związane z wykonywaniem jakieś czynności, na przykład hazard, gry komputerowe.
Czy mają państwo jakieś pytania odnośnie  Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii?

17



Pytań nie zgłoszono.

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Proszę o opinie Komisji Oświatowej.

Przewodnicząca Komisji  Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Społecznych Pani Edyta Wo-
dzińska-Furman – Opinia Komisji jest pozytywna.

Sekretarz Gminy – odczytała projekt uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profi-
laktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2023
rok.

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2023 rok.

jednostka Rada Gminy

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

data 29 grudnia 2022 r.

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła

Podsumowanie

status ilość procent status ilość procent

ZA 14 93.33 % pula głosów 15 -

PRZECIW 1 6.67 % oddanych głosów 15 100 %

WSTRZYMAŁO 
SIĘ

0 0 % nieoddanych 
głosów

0 0 %

Wyniki imienne

lp nazwisko imię głos

1 Bylicki Andrzej ZA

2 Golanko Stanisław Paweł ZA

3 Ilczuk Sławomir ZA

4 Klimiuk Tomasz ZA

5 Krupska Joanna Genowefa ZA

6 Lisiecki Jakub ZA

7 Magier Tadeusz ZA

8 Orłowski Wiesław ZA

9 Sałuch Sebastian ZA
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10 Siwiński Janusz PRZECIW

11 Uss vel Wąsowicz Paweł ZA

12 Weremczuk Tomasz ZA

13 Wiszniewski Zbigniew ZA

14 Wodzińska-Furman Edyta ZA

15 Żukowski Błażej ZA

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Stwierdzam, że uchwała w sprawie uch-
walenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Prze-
ciwdziałania Narkomanii na 2023 rok. została przyjęta większością głosów przy jednym przeciw-
nym.
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 3.5
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska –  przechodzimy do  punktu następnego
podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy i stałych komisji Rady Gminy na
2023 rok.

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Odczytała  planu pracy Rady Gminy i
stałych komisji Rady Gminy na 2023 rok.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Społecznych Pani Edyta Wodz-
ińska-Furman – Chciałabym wpisać do planu pracy Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw
Społecznych, ponieważ w lutym zgłaszałam, że mamy sie jeszcze pochylić nad analizą regulami-
unu, jeszcze raz, określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania dodatków: za
wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy, szczegółowe warunki obliczania i
wypłacania  wynagrodzenia  za godziny  ponadwymiarowe  i  godziny  doraźnych  zastępstw  oraz
wysokość i warunki  wypłacania nagród dla  nauczycieli  zatrudnionych w szkołach, których or-
ganem prowadzącym jest Gmina Komarówka Podlaska.

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Ale plan pracy Komisji jest otwarty i w
każdym czasie może być rozszerzony o zgłoszone propozycje.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Społecznych Pani Edyta Wodz-
ińska-Furman – To w lutym będzie taki punkt.

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – odczytała projekt uchwały w sprawie
przyjęcia planu pracy Rady Gminy i stałych komisji Rady Gminy na 2023 rok.

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy i stałych komisji Rady Gminy 
na 2023 rok.

jednostka Rada Gminy

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto
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data 29 grudnia 2022 r.

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła

Podsumowanie

status ilość procent status ilość procent

ZA 15 100 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 15 100 %

WSTRZYMAŁO 
SIĘ

0 0 % nieoddanych 
głosów

0 0 %

Wyniki imienne

lp nazwisko imię głos

1 Bylicki Andrzej ZA

2 Golanko Stanisław Paweł ZA

3 Ilczuk Sławomir ZA

4 Klimiuk Tomasz ZA

5 Krupska Joanna Genowefa ZA

6 Lisiecki Jakub ZA

7 Magier Tadeusz ZA

8 Orłowski Wiesław ZA

9 Sałuch ZA

10 Siwiński Janusz ZA

11 Uss vel Wąsowicz Paweł ZA

12 Weremczuk Tomasz ZA

13 Wiszniewski Zbigniew ZA

14 Wodzińska-Furman Edyta ZA

15 Żukowski Błażej ZA

Przewodnicząca Rady Gminy Pani  Joanna Krupska –  Stwierdzam,  że  uchwała  w sprawie
przyjęcia planu pracy Rady Gminy i stałych komisji Rady Gminy na 2023 rok została przyjęta jed-
nogłośnie.
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 3.6
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Przewodnicząca  Rady  Gminy  Pani  Joanna  Krupska  –  Przechodzimy  do  punktu  podjęcie
uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.

Skarbnik Gminy – Szanowni Państwo jeżeli chodzi o zmiany wieloletniej prognozy na rok 2022
to nie mamy tutaj zbyt dużych zmian. Zmniejszamy dochody ponadplanowe z wpłat na zezwolenia
ze sprzedaż na alkoholowych o 5000zł. Wprowadzamy dochody z rezerwy subwencji oświatowej
5880 zł. Wprowadzamy dochody z Funduszu Pomocy na zadania oświatowe 17 574 zł. Z kapitali-
zacją odsetek na rachunku dodatku węglowego 943 zł. Wprowadzamy dochody na dodatek węglo-
wy i obsługi 222 280 zł oraz dodatki dla gospodarstw domowych 106 080 zł i dodatki dla podmio-
tów wrażliwych 15 517 zł. Zmniejszamy wydatki majątkowe z tytułu dotacji o 190 000zł. I ogółem
wydatki majątkowe zmniejszamy o 200 000 zł. I to państwo macie w swoich materiałach tylko w
międzyczasie to ja wczoraj mówiłam na komisji że cały czas spływają mi jeszcze jakieś decyzje
więc jeszcze wprowadzamy Dzisiaj dodatkowo do tych dochodów które Wymieniłam 10746 zł i to
są takie dochody 450 zł ze zwrotu nienależnie pobranych świadczeń które musimy odprowadzić do
Urzędu Wojewódzkiego po drugie należy wprowadzić oraz środki z funduszu pracy przyszła decy-
zja na asystenta rodziny 3000 zł które też na sesji Powinny być prowadzone i jeszcze na funduszu
pomocy na artykuł 13 ustawy o pomocy Ukrainie to jest 40 zł te które są wypłacane dla osób fi-
zycznych i jest to kwota 7296 czyli łącznie dochody zwiększamy o 370020 zł 67 gr zmian w
przedsięwzięciach żadnych nie

Przedstawiła zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 
Omówione uzasadnienie do uchwały Rady Gminy z 7 grudnia 2022 roku stanowi załącznik do pro-
tokołu.

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Czy mają Państwo pytania?

Pytań nie zgłoszono.

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Proszę o opinie Komisji Budżetowej.

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Pan Wiesław Orłowski – Opinia
Komisji jest pozytywna.

Skarbnik Gminy – odczytała projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finanso-
wej.

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.

jednostka Rada Gminy

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

data 7 grudnia 2022 r.

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła

Podsumowanie
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status ilość procent status ilość procent

ZA 13 100 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 %

WSTRZYMAŁO 
SIĘ

0 0 % nieoddanych 
głosów

2 13.33 %

Wyniki imienne

lp nazwisko imię głos

1 Bylicki Andrzej ZA

2 Golanko Stanisław Paweł ZA

3 Ilczuk Sławomir ZA

4 Klimiuk Tomasz nieobecny

5 Krupska Joanna Genowefa ZA

6 Lisiecki Jakub ZA

7 Magier Tadeusz ZA

8 Orłowski Wiesław ZA

9 Sałuch Sebastian nieobecny

10 Siwiński Janusz ZA

11 Uss vel Wąsowicz Paweł ZA

12 Weremczuk Tomasz ZA

13 Wiszniewski Zbigniew ZA

14 Wodzińska-Furman Edyta ZA

15 Żukowski Błażej ZA

Przewodnicząca Rady Gminy Pani  Joanna Krupska –  Stwierdzam,  że  uchwała  w sprawie
zmiany wieloletniej prognozy finansowej została przyjęta jednogłośnie.
Uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 3.8
Przewodnicząca  Rady  Gminy  Pani  Joanna  Krupska  –  Przechodzimy  do  punktu  podjęcie
uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok.

Skarbnik Gminy – Przedstawiła zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok. 
Omówione uzasadnienie do uchwały  nr XXXIV/264/2022 Rady Gminy Komarówka Podlaska z
dnia 7 grudnia 2022 roku w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok stanowi załącznik do
protokołu.
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Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Czy mają Państwo pytania?

Pytań nie zgłoszono.

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Proszę o opinie Komisji Budżetowej.

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Pan Wiesław Orłowski – Opinia
Komisji jest pozytywna.

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok.

jednostka Rada Gminy

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

data 7 grudnia 2022 r.

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła

Podsumowanie

status ilość procent status ilość procent

ZA 13 100 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 %

WSTRZYMAŁO 
SIĘ

0 0 % nieoddanych 
głosów

2 13.33 %

Wyniki imienne

lp nazwisko imię głos

1 Bylicki Andrzej ZA

2 Golanko Stanisław Paweł ZA

3 Ilczuk Sławomir ZA

4 Klimiuk Tomasz nieobecny

5 Krupska Joanna Genowefa ZA

6 Lisiecki Jakub ZA

7 Magier Tadeusz ZA

8 Orłowski Wiesław ZA

9 Sałuch Sebastian nieobecny

10 Siwiński Janusz ZA
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11 Uss vel Wąsowicz Paweł ZA

12 Weremczuk Tomasz ZA

13 Wiszniewski Zbigniew ZA

14 Wodzińska-Furman Edyta ZA

15 Żukowski Błażej ZA

Przewodnicząca Rady Gminy Pani  Joanna Krupska –  Stwierdzam,  że  uchwała  w sprawie
zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok została przyjęta jednogłośnie.
Uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 4
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Przechodzimy do punktu wolne wnioski
i informacje.

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – To może mam pytanie, odnośnie szkoły
w Przegalinach Dużych. Czy coś wiadomo, co się dzieje w sądzie? Mam taki wniosek. Może zgło-
sić do Prokuratury, czy do organów ścigania, odnośnie tej zaginionej kroniki Szkoły Powszechnej
w Przegalinach Dużych, która była udostępniona dla Komarówki. Było Muzeum Historyczne i
ktoś ją sobie przywłaszczył. Prawdopodobnie tak kronika byłaby jakimś takim dowodem w spra-
wie tej Szkoły, że jest to szkoła postawiona jak gdyby od podstaw. Ja mam tutaj ksero trochę z tej
kroniki, nie ksero, tylko po prostu przypisane, że to było budowane społecznie, tylko na fundamen-
tach pozostały po spaleniu. I było to wykupione, nie wiem, czy od Gromadzkiej Rady, czy nie
wiem, co to było. Po prostu Komitet Rodzicielski i się składał i budowano to wspólnie. To nie była
własność tych spadkobierców, tylko były to fundamenty. A kronika przepadła. A była to kronika
od podstaw, od nie wie, którego może w 1919 roku. Pisana ręcznie, pismem kaligraficznym. Ja po-
każę, na następną sesję przyniosę, jak pan Kowalski pisał. Mam takie pismo. No przepadła ta kro-
nika. Myślę, że własność powinna przejść pod..., jako pewnie zabytek historyczny. A ktoś ją sobie
przywłaszczył i na pewno trzyma. 

Radny Pan Janusz Siwiński – Panie Wójcie, ktoś u nas, na Zakanale, uderzył w znak drogowy,
jak się zjeżdża z mostu. Chodzi o to, że on nie był zabetonowany w ogóle. To nie znak to ten sier-
żant.

Sołtys wsi Przegaliny Małe Pan Jarosław Kubaczuk - Mam taki wniosek. Na trasie od Brzezin
od  kapliczki  tam  w  moim  kierunku  przy  drodze  powywracane  są  znaki  informujące  o
po trasie rowerowej. Leżą w rowach, pogięte wszystko. Dzieci tak się zachowują. Żeby tam kogoś
wysłać, żeby to obsadził z powrotem na miejsce. 

Radny Pan Andrzej Bylicki – Ja w sprawie altanki z Wisek. Rok czasu ¼ dachu zdarta. Śnieg pa-
da i przecieka przez płytę. Panie Wójcie, szkoda. Za rok czy za dwa to trzeba będzie wyrzucić. Bę-
dzie szkoda, bo niedawno postawione. Wydaje mi się, że nie trzeba tu pieniędzy, tylko trzeba do-
brych chęci.

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Wiadomo coś ze znakiem na Przegaliny?

Innych pytań, wniosków nie zgłoszono.
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Wójt Gminy – Udzielił odpowiedzi:
Przegaliny Duże, odnośnie szkoły, to z tego, co z Panią Mecenas rozmawiałem, to jeszcze spadko-
biercy nie uzupełnili osób uprawnionych do wejścia, bo tam jedna Pani umarła. Do wejścia w
miejsce tej osoby zmarłej i ta sprawa jakby, cały czas jest w takim zawieszeniu. 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Ale ci spadkobiercy czego oni oczekują?
Jak w dniu 26 stycznia 1959 roku…

Wójt Gminy – Na to nie patrzmy, bo tam jest ustalone dla nich prawo własności. Oni są ujawnieni
w księdze wieczystej jako właściciele. I myśmy założyli sprawę przeciwną jako zasiedzenie tej
nieruchomości, że użytkujemy cały czas, że posiadamy tę nieruchomość jako gmina i my prowa-
dzimy sprawę o zasiedzenie. A tamta sprawa to sąd rozstrzygnął i sąd w księdze wieczystej ujawnił
ich jako właściciel. Jedna Pani zmarła, z tych uprawnionych osób, więc teraz czekamy, aż oni prze-
prowadzą postępowanie spadkowe i wprowadzą osoby uprawnione w jej miejsce do wejścia w pro-
ces. 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – W zasadzie od 1960 roku zasiedzenie na
pewno powinno już być.

Wójt Gminy – To zasiedzenie tak nie biegnie. To nie jest takie proste zasiedzenie. My jesteśmy
jednostką funkcjonującą jako samorząd od 1990 roku, przedtem był Skarb Państwa i te niektóre
rzeczy nie przechodzą tak wprost. Tu własność była nabyta, bodajże, w 1995 roku. Mówię to z gło-
wy. Proszę mnie ewentualnie nie trzymać potem ze słowo, ale chyba tak. To nie będziemy sięgać
jako Gmina do 1960 roku. Bo to było znacjonalizowane, przyjęte na Państwo. W 1944 roku gmin
nie było. Nie był Gminy Komarówka, wtedy jako takiej, tak jak teraz ona jest, tylko był dekret na-
cjonalizujący. I spadkobiercy Pana Szaniawskiego podważyli ważność tego dekretu i sąd uznał ich
rację. W końcu uznał, że ten dekret nie mógł obejmować budynku i tej działki przyległej. Grunty
jak najbardziej, chyba 500 ha gruntu. Natomiast sam budynek i wokół budynku park nie podlegał
reformie rolnej. One to udowodniły i dlatego sąd je wykazał w księdze wieczystej. A myśmy wte-
dy założyli sprawę o zasiedzenie. Ja uważam, że cały czas jak jestem, już tak dawno nie byłem na
sprawie, cały czas, że tak powiem, Gmina jest posiadaczem tego. Do Gminy przychodzą zalecenia
konserwatora. My zabezpieczamy ten budynek. Jak zabezpieczamy, tak zabezpieczamy, ale to za-
bezpieczamy. Klucze nawet są u nas. Jakby sąd pytał, gdzie są klucze, to powiedziałem, że u nas.
Tak więc my tę nieruchomość dalej mamy w posiadaniu i wnioskujemy o zasiedzenie. Ale w mię-
dzyczasie jedna Pani umarła, to ta sprawa jest nierozstrzygnięta. Teraz trzeba poczekać, aż jej
spadkobiercy wejdą w jej miejsce. No tak to wygląda. Odnośnie kroniki, to nie wiem, czy to zgła-
szać? Kto to ma zgłosić? Czyja to była własność tej kroniki? Kradzież jest przestępstwem ściga-
nym z urzędu, to jak Policja nas ogląda, to sami wszczął postępowanie. 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska –  W 1990 przejęliśmy to była własność
Gminy.

Wójt Gminy – Szkoły. Potem Szkoła była już prowadzona przez osobę fizyczną. Nie wiem, w
którym momencie  tak  kronika  była  wypożyczona.  To  ostatnim  właścicielem była  Dyrektorka
Szkoły. Szkoła i Dyrektor występujący w imieniu szkoły. Nie wiem, czy to było za Pani Rakow-
skiej?

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Za Pani Rakowskiej. Ona wypożyczyła
dla Pani Eljaszuk.
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Wójt Gminy – Jeśli rozmawiamy o kradzieży, to jest to przestępstwo ścigane z urzędu. Czy kra-
dzież czy przywłaszczenie.

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – To jest kradzież.

Wójt Gminy – Możemy taki wniosek złożyć, ale tak jak mówię, to jest takie, że to każdy może
złożyć o to wniosek. 
Odnośnie znaku na Przegaliny to Zarząd Dróg Wojewódzkich przyjął sprawę do realizacji. To dro-
ga wojewódzka, skrzyżowanie drogi wojewódzkiej. Te znaki to postawimy Przegalinach Dużych,
dobrze, że zgłaszacie. I tutaj w Walinnie, bo nawet tego nie widziałem. O tych altankach już na
ostatniej sesji tłumaczyłem, że sprawa teoretycznie jest prosta, ale nie do końca, bo jest trwałość
projektu. Ja nie bardzo mogę to zabezpieczyć. Znowu poszło pismo do wykonawcy. Wykonawca
teraz powołuje się na warunki atmosferyczne, że w tych warunkach nie może tym tytułem tego w
ogóle robić, bo to też nie ma jakby sensu. I sprawa o tak wygląda. Wygląda wizerunkowo bardzo
źle, natomiast prawnie, to tak jak mówię, jest to trwałość projektu. Przecież zabezpieczyliśmy pie-
niądze, żeby to przekryć blachą, ale po analizie dokumentów wyszło, że musi w trwałości projektu
być ten gont bitumiczny i w zasadzie nie można z tym nic zrobić.

Ad. 5
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Podziękowała zebranym i zamknęła
XXXIV Sesję Rady Gminy w Komarówce Podlaskiej.
Na tym protokół zakończono i podpisano. 

                     Protokolant       Przewodniczący Rady Gminy 

          Anna Kurianowicz-Klimiuk        Joanna Krupska 

 Protokół sporządzono dnia 15 grudnia 2022 roku.

WYKAZ UCHWAŁ RADY GMINY KOMARÓWKA PODLASKA 
podjętych na sesji w dniu 7 grudnia 2022 r. 

Uchwała Nr XXXIV/257/2022 w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej do
obliczenia podatku rolnego na 2023 rok.
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Uchwała Nr XXXIV/258/2022 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nierucho-
mości obowiązujących na terenie gminy Komarówka Podlaska na rok 2023.

Uchwała Nr XXXIV/259/2022 w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od
środków transportowych obowiązujących na terenie gminy Komarówka Podlaska.

Uchwała Nr XXXIV/260/2022 w sprawie określenia średniej ceny jednostek paliwa w Gminie
Komarówka Podlaska.

Uchwała Nr XXXIV/261/2022 w sprawie przyjęcia programu współpracy Gminy Komarówka
Podlaska z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność po-
żytku publicznego na rok 2023.

Uchwała Nr XXXIV/262/2022 w sprawie utworzenia Spółdzielni Socjalnej WodKan w Dere-
wicznie.

Uchwała Nr XXXIV/263/2022 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.

Uchwała Nr XXXIV/264/2022 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok.
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